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PM 2015:215 RI (Dnr 014-1566/2013) 

 

 

Pappersfria möten på borgarrådsberedningen och 

kommunstyrelsen  
Skrivelse av Åsa Lindhagen och Stefan Nilsson (båda MP) 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Skrivelse av Åsa Lindhagen och Stefan Nilsson (båda MP) om ”Pappersfria 

möten på borgarrådsberedningen och kommunstyrelsens möten” besvaras 

med hänvisning till vad som sägs i promemorian. 

2. Stadsledningskontoret ska fortsätta informera om möjligheten till att 

avbeställa pappershandlingar (KF-tryck). 

3. Stadsledningskontoret ska fortsätta arbetet att verka för att förbättra 

förutsättningarna för pappersfria möten. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Karin Wanngård anför följande. 

 

Ärendet 

 

Stefan Nilsson och Åsa Lindhagen (båda MP) föreslår i en skrivelse till 

kommunstyrelsen den 17 oktober 2013 att pappersfria möten införs på 

borgarrådsberedningens och kommunstyrelsens möten och att kommunfullmäktiges 

ledamöter tillfrågas om de önskar avbeställa handlingar till kommunfullmäktige i 

pappersform till förmån för digitala handlingar. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret.  

Stadsledningskontoret är positivt till pappersfria sammanträden och arbetar för att 

realisera pappersfria möten på olika sätt. 

 

Mina synpunkter 

 

Av hänsyn till miljön och för att effektivisera stadens arbete ska staden verka för att 

utveckla arbetsformer och minska pappersförbrukningen. En del av detta arbete är att 

se över utskicken till kommunfullmäktige och kommunstyrelsen. Därför ska staden 

fortsatt arbeta för att tillgängliggöra kommunstyrelsens handlingar digitalt och 

löpande påminna om möjligheten att avbeställa pappersutskicken till 

kommunfullmäktige.  

För att det ska vara attraktivt att ersätta pappershandlingar måste de tekniska 

lösningarna vara användarvänliga och tekniskt stabila samt gå att nå via läsplatta och 
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inte enbart via dator. Det måste också gå att anteckna i handlingarna. Att utveckla de 

digitala verktygen för nämndhandlingar är något som staden arbetar med för alla 

nämnder och styrelser. För att alla ska ha goda möjligheter att tillgodogöra sig de 

politiska dokumenten måste möjligheten finnas kvar att få utskick även i 

pappersform.  

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

följande. 

1. Skrivelse av Åsa Lindhagen och Stefan Nilsson (båda MP) om ”Pappersfria 

möten på borgarrådsberedningen och kommunstyrelsens möten” besvaras 

med hänvisning till vad som sägs i promemorian. 

2. Stadsledningskontoret ska fortsätta informera om möjligheten till att 

avbeställa pappershandlingar (KF-tryck). 

3. Stadsledningskontoret ska fortsätta arbetet att verka för att förbättra 

förutsättningarna för pappersfria möten. 

 

 

Stockholm den 26 november 2015 

 

KARIN WANNGÅRD 

 

 

Bilaga 

Skrivelsen  

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Stefan Nilsson och Åsa Lindhagen (båda MP) föreslår i en skrivelse till 

kommunstyrelsen den 17 oktober 2013 att pappersfria möten införs på 

borgarrådsberedningens och kommunstyrelsens möten och att kommunfullmäktiges 

ledamöter tillfrågas om de önskar avbeställa handlingar till kommunfullmäktige i 

pappersform till förmån för digitala handlingar. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret.  

 

Stadsledningskontoret  

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 25 augusti 2015 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret är positivt till pappersfria sammanträden, och som framgår nedan 

pågår arbete för realisera pappersfria möten på olika sätt i staden.  

Ledamöter i kommunfullmäktige har sedan år 2003 kunnat avbeställa pappersutskick och 

istället ta del av sammanträdes-handlingarna via webben. Samtliga handlingar, med 

undantag för handlingar som innehåller personuppgifter för privatpersoner eller uppgifter 

som skyddas av sekretess, publiceras på webben och i Stockholms stads app Insyn. Det 

innebär att vi i princip publicerar samtliga sammanträdeshandlingar. 

Handlingarna i Insyn är offentliga och förtroendevalda och allmänhet kan ta del av dem 

via dator och läsplatta som har internetaccess. Sedan flera år tillbaka framgår det av 

kungörelsen med föredragningslistan att handlingarna är tillgängliga via Insyn, ”Kungörelse 

med föredragningslista och handlingar finns tillgängliga via Insyn, 

insynsverige.se/stockholm-kf, på stadens intranät och på Stockholms stads hemsida, 

www.stockholm.se.” Stadsledningskontoret har också i samband med den nya 

mandatperioden särskilt lyft fram möjligheten att prenumerera på fullmäktigehandlingar. 

Stadsledningskontoret kommer att informera ytterligare om den möjligheten. 

Stadsledningskontoret måste samtidigt överväga hur man ska informera om t.ex. brev från 

ordföranden, inbjudningar, m.m. som ibland biläggs i samband med utskick av 

fullmäktigehandlingar.  

För att det ska vara attraktivt att ersätta pappershandlingar måste handlingarna gå att nå 

via läsplatta och inte enbart via dator. Det måste också gå att anteckna i handlingarna. Alla 

lösningar måste självklart också vara tekniskt stabila och användarvänliga.  

Kommunfullmäktiges/kommunstyrelsens kansli (kansliet) undersökte hösten 2012 

möjligheten att med befintliga tekniska lösningar göra kommunstyrelsens sammanträden 

pappersfria via Insyn. Kansliet konstaterade då att Insyn inte gav tillräckligt stöd för en 

sådan hantering. Skälet är att så kallade rödlappade ärenden till kommunstyrelsen, det vill 

säga ärenden som behandlas av borgarrådsberedningen och kommunstyrelsen samma dag, 

inte kan göras tillgängliga för ledamöterna via Insyn eftersom ärenden till 

borgarrådsberedningen inte är offentliga.  

Kansliet fick i samband med det arbetet besked från Finansroteln att handlingar till 

borgarrådsberedningen även framöver ska vara tillgängliga endast i pappersform. Därmed 

gick kansliet inte vidare i frågan om att tillgängliggöra handlingarna på annat sätt än via 

Insyn, t.ex. via samarbetsyta på intranätet. 

Kansliet har under våren 2015 fått besked av Finansroteln att roteln inte längre ser något 

hinder mot att göra handlingar till borgarrådsberedningen tillgängliga i annan form är 

papper. 

http://www.stockholm.se/
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Möjlighet att ta del av och arbeta med handlingar via läsplatta ingår i projektet eDok 

(stadsgemensamt ärende- och dokumenthantering). Juridiska avdelningen har i samarbete 

med stadsledningskontorets it-avdelning undersökt om det med enkelhet går att skapa en 

interimslösning som kan användas av borgarrådsberedningen och kommunstyrelsen i väntan 

på eDok. 

Det kan dock konstateras att en lösning som lever upp till de krav som detta medför 

skulle innebära en parallell upphandling till eDok, där en liknande produkt med förenklad 

funktionalitet införs. Det går dock inte att säkerställa att en sådan upphandling resulterar i ett 

tidigare systeminförande än vad som blir fallet om man inväntar eDok, som redan befinner 

sig i anbudsutvärderingsfasen. En parallell upphandling leder däremot med säkerhet till 

ökade kostnader för staden.  

 
Tillgång till handlingar via intranätet 

Utöver publicering av handlingar i insyn pågår andra projekt för att underlätta pappersfria 

möten.  

Ekonomiutskottets (EKU) handlingar har varit tillgängliga via intranätet för ledamöter, 

ersättare och berörda tjänstemän sedan år 2006 då kansliet arbetade med ett pilotprojekt om 

papperslösa sammanträden för EKU. Lösningen innebar att utskottets ledamöter och 

ersättare fick möjlighet att gå in på intranätet på distans genom att de tilldelades ett 

användarkonto i staden. Syftet med projektet var bland annat att upphöra med 

pappersutskicken. Pappersutskicken har dock fortsatt till ledamöter och ersättare eftersom 

efterfrågan på pappershandlingar varit fortsatt stor.  

Sedan år 2013 tillgängliggör kansliet EKU:s handlingar via en samarbetsyta på intranätet. 

Det är självklart önskvärt att man ska kunna få tillgång till samarbetsytan och handlingarna 

via läsplatta. Det fungerar dock för närvarande fungerar enbart via en traditionell dator, och 

lösningen förutsätter att man har ett konto i stadens it-miljö, vilket i dagsläget inte är fallet 

för alla förtroendevalda. 

Kommunstyrelsen driver sedan 2010 projektet jobba smartare som syftar till att sprida 

kunskap och öka användningen av outlook, gemensam kalender, chatt och samarbetsytor för 

att skapa effektivare möten i stadens verksamheter. Samarbetsytor kan erbjuda en lösning för 

digital samverkan för t.ex. kommunstyrelsen och rotlarna. Om specifika önskemål finns om 

detta är det möjligt att upprätta samarbetsytor för de ändamål som rotlarna finner önskvärt. 

Stöd i detta kan bland annat ges inom ramen för projektet jobba smartare.  

 

 


